
  
 

 
Landsuddannelsesudvalget 
Sekretær, Nanna Schmidt 
nanna.dch@gmail.com 
2124 6116 

Kredsinstruktørsamling d. 8. februar 2020. 
 
Referat: 
  
1)   Velkomst med præsentationsrunde: 

 Gitte 3, Janna 5, Helle 2, Tina 5, Thomas 3, Dorte 6 , Charlotte 6, Solveig 2, Pernille 
4, Mariette 2, Gitte 4, Gurli 4, Linda næstformand, Annette 4, Birthe 4, Jette 4, Morten 
1, Gitte 6, Joan 6, Steen kreds 6, Thomas 3, Bruno 4, Mette 3, Anne 3, Heidi 4, Ka-
sper 1, Trine 1, Inge 3, Marlene 4, Majbritt 5, Kurt 5, Annette  Inger 5, Marlene 6, Ka-
rin 6, Sanne 3, Marianne 1, Anette 6, Peter 6, Lars 4, Ulla 6, Pia 4, Janne 2, Tine 2, 
Anette 2, Nanna 4, Dorthe 5,  

 
2) Færdiggørelse/finpudsning af de uddybende modulbeskrivelser for overbyg-

ningerne på IGU (gruppearbejde). De uddybende modulbeskrivelser, der fore-
ligger indtil nu, er vedhæftet. 

 
 
Deles i grupper:  FAMILIE – Anette K6 
 
  RALLY – Lars K4 
 
  AGILITY – Inger Jensen K6 
 
  APPORT & FRIT SØG – Thomas L. K6 
 
  LYDIGHED – Kasper K3 
 
  SPOR – Thomas K. K3 
 
  RUNDERING – Birthe K4 
 
  NOSEWORK – Pia K4 
 
 Forslag om at modulbeskrivelserne sendes til tovholderne på worddokumenter  
 således der kan redigeres i dem. Vedtaget. Der er givet en frist indtil 1/3. 
 
3) Hvilke krav skal der stilles til undervisere på kurser i DcH-regi (IGU)? 
 

Udtryk for at Lokalforeningsinstruktører (LI) kan kalde sig certificerede eller 
eksaminerede.  
Kommentar: ”Hvis vi stiller kravene skal vi også være klar til at tage ansvaret”. 
 
De skal have forståelse for hvordan hunde indlærer.  
 
Linda (Landsnæstformand): Problemstilling fra kreds 1 som ikke har så mange KI – 
spørgsmål, hvad gør man så når vi ikke mere hente nogen dygtige hundeførere ind.  
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Vi tog en runde, hvor hver enkelt fremmødte KI’er svarede hvad de syntes: 
 
- Skal have uddannelse.  
- Skal have uddannede KI’er til at undervise.  
- Uddannede. KI’er.  
- Fleksible og overskride kredsgrænsen.  
- Der er i kreds 1 nogen ekstremt dygtige hundeførere, kan vi evt. finde en måde at 

indlemme dem på.  
- Vi må som kredsinstruktører undervise i hvad som helst uden at være speciali-

ster. Man skal være erfaren i det man underviser i.  
- Spørg dem hvorfor de ikke ønsker at tage ved lære og blive uddannede.  
- Start med at spørge dem hvad der skal til for at de tager KI-uddannelse.  
- Måske lave et weekendkursus.  
- Der ligger allerede en mulighed for dispensation og den kan KUU jo benytte.   
- En giver udtryk for harme over at høre at hun ikke er specialist i noget som helst. 

Lad være med at devaluere os og vores frivillige arbejde.  
- Beder om at vi alle taler pænt til hinanden.  
 
- Landsnæstformanden spørger: ”Hvem er det der skal lære vores folk at skulle ud 

at undervise i overbygninger, kan vi ikke bare finde ud af at kalde specialister 
ind”.   

 

- Kvaliteten skal ALTID fremmes 

- Man skal være uddannet som KI`er og have modulerne som man er interesseret i 
Man skal være fleksibel og hjælpe alle kredse 

- Der findes mange private kurser som er på højde med DcH – det skal man kigge 
på. 

- Hvad med specialisterne som ikke er uddannet KI`er –Hvordan inkludere vi dem? 
Hvorfor vil specialisterne ikke være KI`er – HB vil fællesskabetvil specialisterne 
det? 

- Man skal kunne undervise – ikke kun være dygtig med egen hund. 

- Hvorfor må LUU bruger private? 

- For at få ny viden til DcH – og alle som underviser for LUU, gør det ud fra ret-
nings-linierne fra LUU. 

- Skal LUU kunne give dispensation for enkelte moduler for specialister, som skal 
arbejde i DcH. 

- Er ked af at KI`erne skal lave al arbejdet med modulbeskrivelser, møder osv. og 
så specialisterne bare kan gøre som de vil. 

- KI`erne har også specialer, men kender KUU i kredsene dem? 

- KI´erne i kreds 1 – der er mangler i undervisningen, når materialet ikke har 
samme udgangspunkt som resten af landet/kredsen. 
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Steen (LUU’s repræsentant i HB): Rigtig konstruktiv dialog har fået mindst 12 punkter 
som han kan arbejde videre med.  
 
Marianne (KI): Jeg kommer fra kreds 1, det giver mangler at bruge specialister.  
 

4) Kan man kompensere økonomisk for den skævdeling der er i antallet af kreds-
instruktører i de forskellige kredse? Hvad er en løsning her og nu og hvad kan 
gøres på den lange bane? 

 
Priser for IGU 

Kreds 1 – 1750 for grund, 1750 for overbygning, kørsel til 1 bil pr. forening til alle mo-
duler. 
Kreds 2 – 350 kr. pr modul 
Kreds 3 – 2200 for grund, 2200 for overbygning,  
Kreds 4 – 250 kr. pr modul + kørsel til alle moduler 
Kreds 5 – 2000 for grund, 1500 for overbygning, 300 pr. modul ved bruch up 
Kreds 6 – 2500 for grund, 250 pr. modul på overbygning 

Alle kredse har brugt kredsinstruktører fra andre kredse for at få det til gå op. 

Forslag: 
-     Kredsene går sammen om overbygningerne. - Hvem dækker Bornholm? 
-     Måske indføre en udligningsordning, betyder at HB skal udligne og at alt skal 
      ensrettes fra deres side. 
- Udligningsordning – skal administreres af LUU 

 

Kommentarer til emnet: 
-     Bare kredsen kan få det til at gå op. 
-     Det må være op til kredsen hvad man vil betale 
-     Skal man betale kørepenge til lokalforeningsinstruktøraspiranterne? 
-     Hvis man skal ud i andre kredse, skal man forventningsafstemme med KUU. 

 
 

5) Strategiarbejdet – hvad skal der fokuseres på i det videre arbejde? 
Steen gennemgik HB’s nuværende strategi, med diverse opfordringer, bla. at HB øn-
sker at trække en streg i sandet og se fremad. 
 
Hvad kan HB gøre?- Hvad kan udvalgene gøre? - (Spørgsmål fra HB) 
 
- Mariette, Facebook ville være en god ide at udvalgene og HB ikke vil svare. 

 
- Bord 1: HB, Åbenhed, Udvalget, Eksamen på vores instruktører 

 

 
- Bord 2: Udvalget, Prøve at når HB kommer med noget lige øve sig i at tage en 

slapper og vente med at svare. 
HB, Mere synlig, komme ud over stepperne og se hvad der foregår – mangler et 
efteruddannelseskrav. på vores lokalforeningsinstruktører 
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- Bord 3: HB gør et godt stykke arbejde, klub-modul kunne godt have givet en for-
klaring.  
Udvalget, God dialog med HB, man skal passe på med interessekonflikter. 

 
- Bord 4. Brugte lidt lang tid på at finde ud af hvad HB laver, måske speede beslut-

ninger lidt op. Hurtigere udvikling.  
Udvalget, Passe på ikke at have boksehandsker på. 
 

- Bord 5: Det skal være Attraktivt at være frivillig, gult kort v. dårlig kommunikation 
og rødt kort giver en konsekvens. Retrieverklubben laver et spændende projekt, 
de fyrer alle deres instruktører og stiller krav til undervisning i nye metoder og 
dem som vil være med er velkomne igen. 
 

- Bord 6 endte op i 2 grupper. HB: Mere anerkendende ift. udvalgenes gøremål. 
Huske når der kommer noget fra klubberne op til udvalgene så er det ikke perso-
nen men sagen. Vi skal have et ordentligt fundament. 
Mere klar opgavebeskrivelse af hvad udvalgene gør og hvad HB gør. Alt hvad der 
er af uddannelse i DcH skal foregå gennem LUU (Steens ord). 

 
  
 
 
6) Kursusønsker 2021 
 Ønske om efterudd. i Agilityudvalg 
 
 Lene: Efterudd. i Faldgrupper i NW. 
 Hvordan påvirker det hunden når der er strafbaseret indlæring. 
 Fejlindlæring i lydighed – hvad gør man. 
  
7) Opdatering af kredsinstruktørernes interesseområder på www.dch-tilmeld.dk 
 Dorthe informerer om at KI skal gå på DcH tilmeld. 

 Kørslen: Skal gå på den gl. hjemmeside og ”send til udvalg”  

For at det kan virke, skal i huske at aktivere redigering, og aktivere makroerne. Deref-
ter skal i trykke ”Gem som” og give den et andet navn 

Landskassereren siger at alt fra 2019 er afregnet. Hvis uenighed kontakt landskasse-
reren. 

Jette: Kan man opdatere interesselisten således at KI kan skrive hvilke moduler på 
IGU som de kan/vil undervise på. 

Kurser:  

Interesseliste struktureret:  

Ovenstående arbejdes der videre med i udvalget. 
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8) Eventuelt 

Skal vi tænke lidt på at lave eksamen til vores instruktører, således vi kan være sikre 
på at de har en form for udd.?  

Morten: Kan en instruktør så ikke undervise, hvis de dumper?  

Pia, en varm kartoffel, en mellemløsning kunne jo så være at tilbyde en eksamen.  

Mette, tilslutter sig at der skal være en form for prøve.  

Peter, synes vi skal holde fast i at vi skal have en eksamen/certificering/prøve.  

Jette efterspørger et udkast fra udvalget.  

Trine, hvad med de ordblinde det skal vi i hvert fald tænke over. Vi kan jo også som 
kredsinstruktører jo også  

Janna, hvordan kan vi forebygge at vi ikke behøver tale om specialistsnak?  

Jette, hvis jeg havde lagt mig fast på at jeg ville undervise på nogle bestemte modu-
ler, så var jeg vel også blevet specialist. 

Gitte, Det kommer til at koste mere end en dag pr. modul hvis der skal eksamineres. 

 
Efter frokost fik vi besøg af Maibritt Schunck, som holdt oplægget ”Der var engang….” om træ-
ningsmetoder mv. 
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